
Minnesanteckningar 
Avfallsberedning 

2 april 2025 



 

 

Avfallsberedningens minnesanteckningar 

Plats och tid Visborg 1338, Åland, 2025-04-02 kl 13.00-14.50  

Närvarande Bobo Writler (M), mötesordförande 
Avfallsberedningen 

Alexandra Dahlberg (S), ersätter Marina Berg (S)  

Eva Gahnström (C)  

Lilo Lindgren (V)  

Tomas Rådkvist (MP), vice mötesordförande 
Avfallsberedningen 

Patric Ramberg, förvaltningschef TKF 

 Birger Björkman, avdelningschef TKF 

 Isabella Cederholm, mötessekreterare TKF 

 

 
 

 

 

 

 

 

  

    



 

 

 

 

Register 
 

1. Mötets öppnande  

2. Tjänsteskrivelse drift ÅVC, TN 2025/992 

3. Revidering avfallsplanen, TN 2025/446 

4. Information insamlingssystem Visby innerstad, TN 2025/982 

5. Förslag om insamling i egen regi Visby innerstad, TN 2025/982 

6. Mål- och budgetskrivelse och investeringsbehov - finansiering 

o Avfallstaxan 

7. Statusrapport avfall 

8. Sammanställning avdelningens pågående aktiviteter 

9. Övriga frågor 

10. Mötet avslutas  



 

 

 

1. Mötets öppnande  

Avfallsberedningens mötesordförande Bobo Writler (M) välkomna alla och 
förklarar mötet öppet.  
 

2. Tjänsteskrivelse drift ÅVC, TN 2025/992 
Avdelningschef Birger Björkman presenterar förslag kring drift av 
återvinningscentralerna. Förslaget innebär drift i egen regi, till dess att 
införande av hemsortering utvärderats. Med hänsyn till den troliga 
påverkan införandet av hemsortering får på tillgänglighetsbehovet på 
återvinningscentralerna, syftar förslaget till att säkerställa välfungerande 
återvinningstjänster och optimal planering av resurser och eventuella 
kommande upphandlingar. Lösningen är samtidigt ekonomiskt fördelaktig. 
Under 2024 har dialog kring drift av återvinningscentralerna förts med 
samtliga utvecklingsbolag.  
 
Avfallsberedningen ställer sig bakom förvaltningens förslag och ärendet 
kommer till tekniska nämndens sammanträde framöver. 
 

3. Revidering avfallsplanen, TN 2025/446 

Avdelningschef Birger Björkman presenterar förslag till revidering av 
avfallsplanen 2020-2030. Revideringen syftar till att säkerställa att 
avfallsplanen är förenlig med tillkommande lagstiftning. Avfallsplanen 
föreslås samtidigt uppdateras med aktuell statistik och beskrivningar samt 
kompletteras för tydligare måluppföljning.  
 
Avfallsberedningen ställer sig bakom förvaltningens förslag och ärendet 
kommer till tekniska nämndens sammanträde framöver. 

  

4. Information insamlingssystem Visby innerstad, TN 2025/982 

Med anledning av kommande införande av fyrfackskärl för fastighetsnära 

insamling av avfall under kommunalt ansvar, har en utredning genomförts 

av extern konsult. Utredningens syfte var ta fram förslag på framtida 

insamlingssystem i Visby innerstad utifrån kriterierna utrymme utomhus, 

tillgänglighet, hänsyn till kulturarv, berörda medborgares synpunkter samt 

ekonomisk rimlighet. Utredningen visar att ett system med tvåfackskärl, 

med eller utan sidolösningar beroende på fastighetens och de boendes 

förutsättningar, är det mest funktionella insamlingssystemet i Visby 

innerstad.  

Avfallsberedningen ställer sig bakom förvaltningens förslag och ärendet 
kommer till tekniska nämndens sammanträde framöver. 

 



 

 

5. Förslag om insamling i egen regi Visby innerstad, TN 2025/982 

Avdelningschef Birger Björkman presenterar förslag på avfallsinsamling i 
egen regi, under fyra år med efterföljande utvärdering, i Visby innerstad. 
Förslaget syftar till att säkerställa en flexibel och effektiv avfallsinsamling 
och –hantering, att bevara och skydda kulturarvet och Visbys 
världsarvsstatus, att stärka den lokala identiteten och det lokala 
engagemanget, att utveckla samarbeten mellan avdelnings- och 
förvaltningsgränser samt att utreda ytterligare utvecklingsmöjligheter i 
innerstaden. Eldrivna fordon med tvåfackslösning och komprimator 
föreslås.  
 
Avfallsberedningen ställer sig bakom förvaltningens förslag och ärendet 
kommer till tekniska nämndens sammanträde framöver. 

 

6. Mål- och budgetskrivelse och investeringsbehov - finansiering  

Avfallstaxan 

Avdelningschef Birger Björkman informerar om driftsbudget 2026-2028 

och presenterar kommande investeringsbehov. Investeringsbudget/-plan 

under perioden 2026-2030 innefattar ombyggnad av återvinningscentraler, 

utbyte av containrar, eventuell hjullastare på återvinningscentraler, 

omlastningsplats fastighetsnära insamling, fyrfackskärl, slamfordon och –

anläggning och efterbehandling av nedlagda deponier. Översyn av 

avfallstaxan utfördes inte under 2024 men planeras utföras under 2025 

genom konsult.  

Eva Gahnström (C) informerar om motioner och förslag kring 

avfallshanteringen sedan 1990-talet och lyfter fråga om särskild taxa för 

hemkompostering. Avdelningschef Birger Björkman tar med sig 

synpunkten under arbetet med avfallstaxan och informerar om lagkrav 

avseende insamling av avfall under kommunalt ansvar. 

 

7. Statusrapport avfall 

Avdelningschef Birger Björkman presenterar en sammanfattande 

information om status hos avfallsavdelningens verksamheter. 

 

8. Sammanställning avdelningens pågående aktiviteter 

Avdelningschef Birger Björkman presenterar en sammanställning av 

avfallsavdelningens pågående aktiviteter. information om status hos 

avfallsavdelningens verksamheter. 



 

 

9. Övriga frågor 

Inga övriga frågor, punkten utgår. 

 

10. Mötet avslutas 


